
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 249 af 27. februar 2025 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund Petersen (DD). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Kathrine Waage 

  

10. marts 2025 
J.nr. 2025 - 1842 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 249

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om veteranlastbiler er omfattet af lov om vejafgift? 

 

Svar 

Det fremgår af § 1, stk. 1, i lov om vejafgift (vejafgiftsloven), at der svares afgift for motor-

køretøjer, som benyttes til godstransport, og som har en teknisk tilladt totalvægt på 12.000 

kg eller derover.  

 

Ifølge forarbejderne til bestemmelsen (Folketingstidende 2022-23 (2. samling), tillæg A, L 

74 som fremsat side 711 og 728) er veteranlastbiler ikke omfattet af vejafgiftsloven. 

 

Afgørelser om afgiftspligt og fritagelse for afgift eller ophør heraf efter vejafgiftslovens § 1 

træffes af told- og skatteforvaltningen, jf. vejafgiftslovens § 10 a. Det er således told- og 

skatteforvaltningen, der i det konkrete tilfælde skal træffe afgørelse om, hvorvidt et køretøj 

er omfattet af vejafgiftsloven.  
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